




Idrotten på Maria Elementarskola
är nästan lika praktisk som
teoretisk, vilket vi på Maria
Elementarskola vill förändra. Det
finns så otroligt många fördelar
med fysisk rörelse, och eftersom
Maria Elementarskola är en ytters
teoretisk skola bör vi ägna mer tid
åt fysisk rörelse. Bland annat till
bakgrund av Bunkeflostrand-
studien. 

I en studie som Björn Rosengren,
som är professor på Lunds
universitet, gjorde över 20 år hur
mera idrott i grundskolan
påverkar elevernas liv som unga
vuxna. Studien gick ut på att man
följde fyra grundskolor i Skåne
med olika mycket idrott. Tre av
skolorna hade idrott som vanligt
(60-90 min i veckan) medan en
skola, i Bunkeflostrand, hade 40 
minuters fysisk aktivitet per dag.
Eftersom man under puberteten
bygger upp både muskler,

benvävnad och benmassa som
bäst jämförde man resultaten från
de olika skolorna för att se hur
den påverkas av fysisk aktivitet. 

I de första resultaten såg man en
tydlig ökning av benmassa bland
flickorna. Anledningen till att just
flickorna fick en sådan markant
ökning tror Björn Rosengren är
för att pojkarna generellt idrottar  
mer utanför skolan. Men även i
25-årsåldern har alla elever i
Bunkeflostrand mer muskel- och
benmassa än de klasser med
mindre idrott. Idrottandet har
också blivit en vana, studien visar
att eleverna i Bunkefloskolan i
snitt tränar 2 timmar mer i
veckan än eleverna från de andra
klasserna. 

Ungefär 125 000 benbrott per år
är på grund av benskörhet, vilket
utgör ungefär tre procent av
sjukvårdens budget. Genom att 

motverka detta med en sådan
simpel sak som mer fysisk
aktivitet, får eleverna både på
kort- och lång sikt en förbättrad
hälsa. Genom det sparar även
sjukvården pengar. Som många
även vet är det inte bara ben- och
muskelmassan som är positiva
följder av idrott, listan kan göras
oändlig. 

Därför bör Maria Elementarskola
utöka lektionstiden med praktisk
idrott, vilket många elever
efterfrågar. Det har varit en
återkommande motion på
elevrådets agenda. Eleverna är
inte nöjda med 60 minuters
praktisk idrott och 45 minuter
teoretisk idrott. Studien som jag
nyss nämnt inleddes år 1999, är
det verkligen rimligt att vi har lika
mycket idrott som minimumet för
25 år sedan?

Maria Elementarskola
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Mot bakgrund till Rysslands
invasion av Ukraina, ett
Natomedlemskap som förändrar
Sveriges beredskap och
värnplikten. Därför undersöker vi
hur det är att göra lumpen med
hjälp av intervjuer från olika
generationer. 

I och med att Sverige höjt sin
beredskap och gått med i Nato
blir allt fler ungdomar kallade till
mönstring jämfört med de senaste
åren. Nästan 28 000 ungdomar
ska mönstra i år. Det är dubbelt
så många som för fyra år sedan,
vilket innebär att fler kommer att
mönstra och göra lumpen mot sin
vilja. Hur är det då att göra
lumpen? Vi ska titta närmare på
hur försvaret, i synnerhet
värnplikten, förändrats under de
senaste 30 åren och hur
försvarsmakten arbetar framåt. 

Efter Rysslands invasion av
Ukraina, 24 februari 2022, har
Europas fred hotats mer och mer.
Detta har väckt stor oro i många
länder, bland annat i Sverige och
Finland, som är nära grannar till
Ryssland. Oron har i sin tur lett
till att Sverige börjat bygga upp
sitt försvar igen efter att ha
avvecklat stora delar av det under
det senaste sekelskiftet. 

Sedan dess har antalet
värnpliktiga bara minskat fram
till 2017, då regeringen beslutade
att återinföra skyldigheten att
mönstra och genomföra
grundutbildning med värnplikt.
Antalet värnpliktiga ökar
ständigt, men dagens 8 000
värnpliktiga är fortfarande en
stor kontrast mot 1990s 41 000.
Anledningen till dessa skillnader
är att Sverige varit olika mycket
hotade och därav bildat ett
lämpligt försvar efter situationen.

 För att få en bättre förståelse för
dessa skillnader har jag tagit hjälp
av släkt och vänner, som gjort
värnplikt i olika tider. Vi börjar
med att backa bandet till 1990,
när min pappas vän Rikard
Jonsson gjorde lumpen som
gruppbefäl jägarsoldat i
Arvidsjaur. Till skillnad från
nutid gjorde alla lumpen,
eftersom det var allmän värnplikt.
“Det var precis som att börja
skolan, alla gjorde det" berättade
Rikard. “Det är ju inte som man
förväntar sig, man gör saker som
man inte ens trodde var möjligt”
säger Rikard när han berättar om
när hans kamrats knä under en
förflyttning gick ur led och han
behövde bära hans 40 kg tunga
packning plus sin egna på 60 kg. 

Eftersom jägarsoldaterna arbetar
under väldigt krävande
förhållanden stärks verkligen
kamratskapen av att man har det
tufft tillsammans. Därför är det
möjligt att bära 100 kg packning,
för att man gör det för någon
annans skull. 

De hårda förhållandena för dock
med sig många skador och till och
med liv. Det läskigaste Rikard
upplevde under lumpen var när
hans kamrat blev skjuten av
misstag när en i gruppen laddade
en kulspruta bakom resten av
dem. “Hjärnan funkar liksom inte
som den ska när man sover och
äter så lite”, berättar han. 2/50
personer i gruppen dog och
många fick skador som hänger
kvar livet ut. Ändå hade Rickard
gjort om lumpen alla gånger om
han visste hur det var på förhand
“Det var bland det bästa jag gjort
i mitt liv” “Man lämnade ingen
efter, mobbning existerar liksom
inte”, berättar han. Trots de
trauman han fått med sig är de
positiva upplevelserna och
gemenskapen starkare. 



 “Det var bland det bästa jag gjort
i mitt liv” - Rikard Jonsson

 Sedan fick jag även möjlighet att
intervjua min kusins kusin Nanna
Nerhagen och hennes pojkvän
Gustaf Jobenius. Nanna är i
lumpen just nu som
transportgruppchef och Gustaf
gjorde lumpen 2020/21 som
gruppchef jägarsoldat i
Arvidsjaur. Både Nanna och
Gustaf var positiva till att göra
lumpen, men till skillnad från
Rickard var det mer eller mindre
frivilligt. När man gör lumpen
finns det också många olika
positioner. Både Rickard och
Gustaf som hade samma
tjänstgöring i olika tider hade
ungefär samma uppgifter. Cirka
95% av tiden var de ute i fält och
övade praktiskt, de resterande 5%
var teoretiskt. Nannas dagar
påminner mer om ett vanligt
arbete, med vanliga arbetstider. I
sin roll som transportsgruppchef
får hon bland annat köra lastbil
och genomföra
kvällstjänstgöring. 

Jämställdheten är något som
ständigt utvecklas inom
försvarsmakten. Nanna berättar
om NVK, som står för Nätverk
Arméns kvinnor där kvinnor
samlas för att diskutera och lyfta
frågor om att vara tjej inom
försvaret. De problem som sedan
presenteras löser sig alltid,
försvarsmakten tar ytterst stor
hänsyn till detta och inget
problem blir långvarigt. Samma
nätverk har börjat tas fram för
killar också, jämställdheten är en
viktig fråga inom försvaret,
därför anordnas bland annat
jämlikhetsdagar för att lyfta dessa
frågor och skapa ett mer jämställt
försvar. Det är en jättestor
skillnad från Rikards tid, när
nästan inga tjejer gjorde lumpen,
och i så fall på killarnas villkor. 

Något som samtliga har
gemensamt är att de tycker att
värnplikten är viktig, man växer
otroligt mycket som person och
lär sig att samarbeta med alla
typer av människor. Oavsett hur
mycket svårt man går igenom
hade Nanna, Gustaf och Rikard
gjort om lumpen. Nanna och
Gustaf tycker det är bra att
Sverige gått med i Nato, “Ensam
aldrig stark” som Nanna sa.
Rikard tycker att det är en
ointressant fråga, Sverige har
sedan flera decennier tillbaka
inofficiellt varit med i Nato ändå.
Men med den höjda beredskapen
och eventuell allmän värnplikt
kan vi förvänta oss att
värnplikten blir mindre frivillig i
framtiden. Men eftersom
försvarsmakten utvecklats
otroligt mycket sedan 90-talet i
frågor såsom jämställdhet och
säkerhet kan vi förutse en modern
värnplikt. 

Reportage Skriven av Isolde Grähs Eriksson 

Bild på en jägarpluton i Arvidsjaur, tagen från försvarsmakten



Sverige har de senaste åren blivit
ökänt i Europa för vår
gängkriminalitet och det har blivit
en av de viktigaste frågorna inom
svensk politik. Men hur blev det så
här och vilka lösningar har
partierna?

Sedan det rekordlåga året 2012
har antalet bekräftade mord och
dråp mer än fördubblats i
Sverige. Det är också noterbart
att andelen män som var offer
har ökat. År 2023 rapporterades
360 skjutningar, en ökning med
ungefär 23% jämfört med 2018.
Denna ökning i våld och
brottslighet har lett till 
omfattande diskussioner om
orsakerna bakom utvecklingen
och vad som kan göras för att
vända trenden.

Många ungdomar lockas till
kriminella nätverk via sociala
medier där de erbjuds stora
summor pengar för
narkotikajobb. Att ta första
steget in i dessa nätverk kan
verka enkelt, men det innebär
ofta en livstid av kriminalitet och
våld. Skjutningar, som den i
Skärholmen den 10 april och de
flera andra incidenterna i mars,
illustrerar allvaret i situationen.
Politiska partier i Sverige har  

olika politiska partier i Sverige
har olika syn på hur
gängkriminaliteten ska
bekämpas. 

Vänsterpartiet betonar
rehabilitering och
förbättringar för människor i
fattigare områden, men vill
även ha hårdare straff för
vapenbrott och andra
allvarliga brott. 
Socialdemokraterna vill
rekrytera 50 000 fler poliser
till 2034, skärpa straffen för
rekrytering av unga till
kriminalitet och öka de
sociala insatserna. 
Miljöpartiet fokuserar på
förebyggande åtgärder,
vittnesstöd och ökat stöd till
brottsoffer.
Centerpartiet vill stärka
vittnesskyddsprogram och ha 

       ökat stöd till brottsoffer.
Liberalerna vill satsa på
längre straff och mer
användning av DNA och
avlyssningsmaterial. 
Moderaterna föreslår skärpta
straff, satsningar på skola,
socialtjänst och
missbruksvård samt fler
poliser.
 Kristdemokraterna vill
stärka tullen och
avhopparprogram samt ha
en polis knuten till varje
skola.
Sverigedemokraterna föreslår
bland annat längre straff och
kunna döma till förvaring på
obestämd tid för
gängkriminella som begått
brott samt begränsningar av
rörelsefriheten för dessa
individer.

Inrikes

Maria Elementarskola

skriven av Erik Grip



EU som fortsätter vara en stark,
trygg och stabil kraft. Man ska
ha en ambitiös och rättvis
klimatpolitik och vill ha
gemensamma lösningar för de
konflikter som nu finns i vår
värld.

Alice Bah Kuhnke (MP) Deras
största EU-fråga är självklart
klimatet och att rena naturen och
haven, men de vill även “envist
försvara och förstärka
demokratin”.

Emma Wiesner (C)  Hennes
nyckelfrågor är klimat, jordbruk
och energi.

Karin Karlsbro (L) Hennes
kärnfrågor är att Ukraina ska
vinna invasionskriget, en
ambitiös och konkurrenskraftig
grön omställning, att EU ska
agera för att rädda Östersjön, stå
upp för jämställdhet och
HBTQI+ rättigheter. Hon vill 

EU-valet håller på att ske och
Sveriges 21 mandat ska väljas.
Vilka är partiernas
toppkandidater och vad är de
svenska politikernas mål i EU?

EU är Sveriges viktigaste
samarbete och är den tredje
största ekonomiska marknaden
efter Kina och USA, därför är
valet som sker 6-9 juni extremt
viktigt. Sverige är bara en liten
del av EU men våra politiker har
fortfarande stora mål i EU.
Här är toppkandidaterna för
varje parti i EU-valet och vad de
kampanjar för:
Jonas Sjöstedt (V) Vill satsa
mycket på den gröna
omställningen och öka
statsstödet för den gröna
omställningen. Han vill arbeta
mer för öppenhet och minskad
korruption i utskottet för
budgetkontroll.

Heléne Fritzon (S) Hon vill ha ett  

även stoppa den grova
kriminaliteten.

Tomas Tobé (M)  Hans fem mest
prioriterade frågor för EU är att
stoppa den fria rörligheten för
kriminella, satsa på både förnybar
energi och på kärnkraft, man vill
reglera invandringen, öka
tillväxten i Europa och använda
bistånd på ett effektivare sätt.

Alice Teodorescu Måwe (KD)  
Alice vill stärka tryggheten i
unionen, hålla en stram EU
budget och ett smalt men starkt
EU

Charlie Wiemers (SD)  Hans
toppfråga inför EU-valet är
invandringen där han vill uppnå
noll invandring till Europa. Han
vill även ta makt från Bryssel och
ta den tillbaka till Sverige. Stoppa
utländsk finansiering av nya
moskéer.

Förra EU-valet 2019 röstade bara
55% av de röstberättigade i
Sverige, detta är mycket lågt om
man jämför med riksdagsvalet
2022 då 84% gick ut och röstade.
Trots att EU-valet inte påverkar
oss i Sverige direkt lika mycket så
är det fortfarande viktigt att rösta
då man får bestämma en liten del
av vilket håll som EU ska gå.

Inrikes

Maria Elementarskola
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Region Stockholm vill bygga ut
tunnelbanenätet på grund av den
växande befolkningen som behöver
bra bostäder med bra
kommunikationer. Just nu känns
det faktum att hela
tunnelbanenätet beräknas vara
klart runt 2035 mycket avlägset.
Hela projektet förväntas kosta 54
miljarder kronor, men vad är det
för skillnader från det gamla
systemet till det nya?

Byggnationen delas in i tre faser
och tar ungefär tio år att
genomföra alla tre. I den första
fasen gräver man arbetstunnlar
som används under hela
byggprojektet. Där transporterar
man personal, materiel och
maskiner. Sedan påbörjar man
den andra fasen där man 

spränger och borrar fram
perronger, tunnlar och
utrymmen för hissar och
rulltrappor. I den  sista fasen
lägger man spår och installerar
allting man behöver såsom
rulltrappor och signalsystem.
Efter olika tester kopplar man
ihop utbyggnaden med det gamla
tunnelbanesystemet. 

Den nya gula linjen, mellan
Fridhemsplan och Älvsjö, är
fristående från de andra linjerna
och ger på så sätt nya möjligheter
för kollektivtrafiken. Där
planerar man att ha självkörande
tåg. På många andra ställen runt
om i Europa är det en allt
vanligare teknik som är
effektivare och på längre sikt är
billigare. Tågen kommer att 

styras med hjälp av datorer och
signalsystem. Signalsystemen ska
också leda till en bekvämare
färd, då tågen kan planera in
accelerationerna och
inbromsnigarna bättre.

En till nyhet som tillkommer med
tunnelbanans utbyggnad är att
många av de nya
stationernaendast kommer att ha
hissar. Fördelarna med detta är
att det  går snabbt att ta sig
djupa sträckor samt att
stationerna går att bygga i tät
bebyggelse. Nackdelarna är att
det finns en stor säkerhets- och
trygghetsrisk med hissarna, vilket
Region Stockholm försöker
förebygga med bland annat
kameraövervakning och dubbla
elmatningar. 

Som kartan ovan visar, tas
stationerna Enskede gård och
Globen bort. De ersätts istället
med stationen Slakthusområdet.
Den nya stationen ligger mellan
dagens stationer och väntas ha en
uppgång mot Globen, och en
mot Slakthusområdet.
Anledningen till detta är att
tunnelbanan inte kan köra i för
branta backar, därför bygger
man en ny station under jord. 

Inrikes

Maria Elementarskola

skriven av Isolde Grähs Eriksson



Israel har många konflikter bland
annat med Palestina och Iran.
Israel grundades efter ett FN
beslut 1948. Israel har även en
långvarig konflikt med Iran som
står på gränsen till ett öppet krig.
Både Israel och Iran har flera
allianser. Om länderna skulle
bryta ut i ett öppet krig, skulle det
då bli ett tredje världskrig? 

Israel och Palestina har varit i
konflikt sedan Israel grundades
år 1948. Ända sedan judar
fördrevs under romartiden ur
dagens Palestina, Israel och Gaza
har judar över hela världen viljat
återvända till judarnas bibliska
land, Jerusalem. Därför togs FN
beslutet efter andra världskriget
att judar skulle få återvända till
Jerusalem och få ett land, så
skapades Israel. Palestina delades
upp, och Jerusalem blev Israels
nya huvudstad. 

 Det var dock inte så enkelt.
Araberna som bodde i Palestina
protesterade, de ville inte lämna
ifrån sig sin mark. Så när judarna
i Palestina utropade Israel, anföll
arabländerna i mellanöstern
landet. På så sätt grundades
konflikten mellan Israel och 

Palestina, som sedan den
startade, har utvecklats, och
blivit allt svårare att lösa.
Anledningen till att konflikten är
så svår att lösa är att eftersom
konflikten har varat så länge,
byggs den på av nya konflikter
under tid, som till exempel
sexdagarskriget. Sexdagarskriget
var en konflikt mestadels mellan
Israel och Egypten, Jordanien
och Syrien. Över 300 000
palestinier förlorade sina hem
under sexdagarskriget.
Konflikten är även svår att lösa
eftersom Israel grundades på
dåvarande palestinsk mark, men
om Palestina skulle få tillbaka sin
mark skulle marken tas av
dagens Israel. Politiker över hela
världen har pratat om en stat-
och två statslösningar under lång
tid, men konflikten fortsätter. 

Palestina hade den 7 oktober
2023 två organisationer som
styrde. Den sekulära
organisationen Fatah styrde
Västbanken, och islamiströrelsen
Hamas styrde Gaza. Den 7
oktober 2023 tog sig Hamas in i
Israel genom Gaza, till samhällen
och militäranläggningar i Israel
som ligger nära gränsen. Det var
“startskottet” till kriget i Gaza.
Israel hävdar att de krigar i Gaza 

för att frita gisslan, och slå ut den
islamistiska organisationen
Hamas, som Israel tror gömmer
sig bland civila. I april 2024 har
över 33 000 palestinier dött i
Gaza i kriget mellan Israel och
Hamas, men Hamas håller
fortfarande Israeler som gisslan.
144 israeliska soldater har även
dött i gaza sedan kriget utbröt.

Konflikten mellan Israel och
Palestina är inte Israels enda
konflikt. Israel har även en
konflikt med Iran som har pågått
länge. Israel och Iran var tidigare
allierade, men efter den iranska
revolutionen 1979, höll inte Israel
med det nya iranska styret. 

  Den 1 april attackerades Irans
konsulat i Syrien. Mohamed
Zahedi, som var en högt uppsatt
iransk general, dog i attacken.
Det var även tolv andra som
omkom i attacken, och Israel
pekades ut som skyldiga till
attacken. Iran svarade på
attacken genom att skicka
drönare mot Israel. De flesta
drönare stoppades dock innan de
kom fram, och flera sköts ner av
Jordanien som drönarna
färdades över. Israel har bestämt
sig för att svara på Irans attack,
men de har inte bestämt när. 

Utrikes

Maria Elementarskola

skriven av Emily Lalouni Söder



Varken Israel och Iran verkar
inte vilja ha ett öppet krig, men
de står på gränsen mot ett
sådant. 

 Israel stöttas av Jordanien,
Egypten och USA, som har
allianser med Saudiarabien,
Storbritannien och Frankrike.
USA är även med i NATO. Iran 

stöttar Hamas, Hizbollah,
Huthirebellerna, samt Ryssland
som är allierade med Kina.
Ryssland är även allierat med
Nordkorea. Israel har många
konflikter. Konflikten med
Hamas påverkas av konflikten
med Iran, då Hamas stöttas av
Iran. Både Israel och Iran har
många allianser. Om Israel och

Iran skulle förklara krig mot
varandra, så skulle samtliga
länder och allianser förmodligen
bli inblandade. När så många
länder över hela världen är
inblandade i ett krig, skulle det
då bli ett världskrig? 

Utrikes skriven av Emily Lalouni Söder 



Utrikes

 Konflikten mellan Ryssland och
Ukraina har pågått i cirka tio år.
Allting började med att Ryssland
tog över halvön Krim som ligger i
östra Ukraina. Oroliga att
Västvärlden skulle få mer
inflytande över Östeuropa så gick
ryska militära styrkor in i Ukraina
och annekterade Krimhalvön, där
det bor en majoritet av rysktalande
ukrainare. Ryssland tog över den
ukrainska halvön och sedan dess
har delar av områden Donetsk och
Luhansk i Ukraina styrts av
människor som vill att de ska bli
fria från Ukraina. De kallas för
separatister och de får stöd av
Ryska politiker.

2021 började Ryssland samla
militära trupper kring gränsen till
Ukraina. Vissa i Ryssland stödjer
Putin. De som är på hans sida är
för att han har spridit
propaganda, att det pågår
folkmord mot rysktalande i östra
Ukraina. Det var i östra Ukraina
som Ryssland började ta över
mark. Rysslands ledare, Vladimir
Putin, påstår att man måste stå
beredd att skydda den
rysktalande befolkningen.

 En fullskalig invasion av Ukraina
inleddes den 24 februari 2022.
Man försöker få det att se ut som
om ryssar försvarar sig 

mot Ukrainas anfall. I själva
verket handlar konflikten om
något annat. De två länderna är
grannar och har länge haft
konflikter, bland annat Krim och
att Ukraina vill gå med i NATO.
Ryssland själva är inte med i
NATO. NATO är ett förbund av
flera länder som har ett kontrakt
att försvara varandra om det blir
krig. Ryska politiker vill inte att
Ukraina ska gå med. 

 Ryssland inledde ryska styrkor i
den offensiva Charkiv Regionen
och tagit kontroll över flera
områden. Putin höll ett tal, i talet
sa han: “Ryssland tar över fyra 

Maria Elementarskola

skriven av Laura Kokpa 



områden i östra Ukraina och att områdena är
nu en del av Ryssland”. Områdena heter
Luhansk, Donetsk, Cherson och Zaporizjzja.
Ukraina kunde inte göra motstånd, då deras
utrustning tog slut, många avled och de fick
alldeles för lite hjälp från andra länder. Ukraina
har velat gå med i EU under de senaste åren.
Februari 2022 ansökte de om medlemskap men
EU tog inte ansökan vidare. Ukraina försökte
behålla kontrollen men Ryssland har en större
kvantitet än vad Ukraina har, Ryssland har
också större arméer som är mer mobiliserade. 

I Ryssland finns det olika åsikter om kriget.
Man vet inte vad alla egentligen tycker, de som
yttrat sina tankar har straffats och deras tankar
blivit hårt nedslagna. Ryssland är en diktatur
som inte tillåter yttringar som sätter ledningen i
en sämre position. Yttrar man sig emot
ledningen blir man straffad. Det är bara en
femtedel av ryssarna som vågar yttra sig tycker
att Ryssland gör fel och att de ska sluta kriga.
Det finns också människor som stödjer ryska
politikernas beslut kring kriget mot Ukraina.
Men majoriteten är tyst. Det är därför det är
svårt att veta vad ryska folket faktiskt tycker
om kriget och vad de faktiskt vet om faktiska
orsaker till konflikten. 

Sedan Ryssland började med attacken mot
Ukraina så har Ukraina inte gett upp utan
försvarat sig. Det har dödats över 10.000
personer i Ukraina sedan februari 2022.

Utrikes skriven av Laura Kokpa 



EU-valet 2024 närmar sig och det
kommer att påverka hur
Europeiska unionen (EU) hanterar
stora frågor, främst
klimatförändringar, migration,
ekonomisk återhämtning och
internationella relationer. 

Här är några av de viktigaste
frågorna inför valet:

Klimatpolitik och Miljö
Många tycker att klimatfrågan är
viktig, då utsläppen av koldioxid
ökar snabbt. Efter det senaste
klimatmötet och EU:s nya
miljöavtal, kommer det här valet
att visa om folk vill se snabba
förändringar för att rädda
klimatet. Partier som faktiskt vill
göra något för miljön kan få
mycket stöd, särskilt från unga
människor och dem som bryr sig
om naturen.

Migration och Integration
Migrationsfrågan är en stor
diskussion. På senare år har
många personer migrerat till
Europa, vilket har lett till en
debatt om hur EU ska hantera
sina gränser och hur de som flyr
ska behandlas. Valet kommer att
visa hur väljare vill att EU ska
hantera dessa frågor i framtiden.

Ekonomisk Återhämtning
Pandemin har påverkat ekonomin
mycket och EU har skapat en
fond för att hjälpa länderna att
återhämta sig. Valet kommer att
handla om hur EU ska hjälpa
sina medlemsländer ekonomiskt.
Det kommer att diskuteras om
budget, skulder och ekonomiska
förändringar, men även andra
viktiga frågor om ekonomi. 

Demokrati och Rättigheter
EU har vissa värderingar som är
viktiga för oss. Till exempel, alla
ska ha lika rättigheter och
demokratiska val. Några länder,
som Ungern och Polen, har inte
alltid följt dessa regler. Det har
lett till problem för EU. Nu ska vi
välja hur EU ska hantera de
länder som inte följer EU:s lagar
och regler. 

Internationella Relationer
Den globala situationen, som
relationer med Ryssland och
Kina, och Brexit, kommer att
påverka valet. Folk kommer att
bestämma hur EU ska agera
utomlands. EU-valet 2024 väntas
ge mer makt till högerpartier som
ID och ECR. Det här kan göra
det svårare för EU att samarbeta
kring frågor som klimat och
handel.

Politiska Allianser och Framtid
Politiska samarbeten inom
Europaparlamentet kommer att
spela en stor roll i valet.
Valresultatet kommer att avgöra
vilka allianser som kan bildas och
vilken riktning EU ska ha
framöver.

Sammanfattning
EU-valet 2024 är viktigt för
Europeiska unionen. Väljare har
möjlighet att påverka hur EU ska
hantera stora frågor om klimat,
migration, ekonomisk
återhämtning, demokrati,
internationella relationer och
politiska allianser. Valresultatet
kommer att bidra till Europas
framtid, både inom unionen och
internationellt. Det här valet låter
Europas medborgare rösta för
den framtid de vill se och för hur
EU ska lösa problem som just nu
är aktuella för en bättre framtid. 

Utrikes

Maria Elementarskola

skriven av Lea Eberling Radojic



Sport

Maria Elementarskola

skriven av Chelsea Zeraatkar

Mike Tyson föddes den 30 juni
1966 i Fort Greene i Brooklyn,
New York. Efter att Tysons far
övergett familjen flyttade de till
Brownsville i Brooklyn, där Tyson
växte upp i omgivenhet av
kriminalitet. Tysons pappa
lämnade familjen som när Tyson
var ett nyfött barn, så under hela
hans uppväxt så hade det alltid
bara varit han och hans mamma
Lora Smith, hans syster Denise
Tyson och hans bror Jimmie Lee
Kirkpatrick. 

2013 gjorde Mike Tyson en
självbiografi kallad " The
Undisputed Truth", i boken
öppnade han upp om alla de
svårigheterna med att växa upp i
ett missbrukande hushåll och
grannskap där han ständigt blev
mobbad, oavsett om han gick i
skolan, på gatan eller i sitt eget
hem, han var ständigt rädd efter
att han blivit slagen och
förödmjukad överallt där han
gick. Mike Tyson fick gå i en
allmän skola och enligt honom
var det en mardröm. 

Mike Tyson växte upp i
Brooklyn, New York och han
nämnde att det var skrämmande
att växa upp där "Jag var rädd för
att vara i huset, och jag var också
rädd för att gå ut ", sa Tyson i 

boken. 

Tyson berättar i boken hur han
såg ut som barn och att han inte
hade så många vänner under sin
hela uppväxt som barn. Tyson
hade då umgåtts med hans äldre
syster vilket gjorde så att Tyson
var det mesta bortkopplad från
det sociala livet utanför. "Jag var
en knubbig unge, väldigt blyg,
nästan flickaktigt blyg och jag
pratade med en läsk." 

Som 13-åring hade Tyson blivit
arresterad 38 gånger, Tyson
hamnade då på Tryon School for
Boys och det var där han började
lägga märke till hans potential för
boxning. Bobby Stewart jobbade
på skolan och hade tidigare varit
boxare, han tyckte att Tyson var
väldigt bra boxare som ung.
Stewart började träna Tyson i
några månader och sedan
lämnade han över Tyson till Cus
D’Amato, som fortsatte träna
honom. Tyson blev samtidigt
tränad av Kevin Rooney. Så
småningom tog Rooney över all
träning av Tyson.

Han deltog i juniorupplagan av
de Olympiska spelen 1981 och
1982 och vann guldmedaljer båda
gångerna 1981 genom att besegra
Joe Cortez. Året därpå knockade 

han Kelton Brown redan i den
första ronden. Under början av
hans boxningskarriär så dog hans
mamma av cancer 1982, då var
Tyson bara 16 år. 

Tyson var bara 18 år när han
gjorde sin professionella
boxningsdebut 1985. Han ställdes
då mot Hector Mercedes, som
Tyson lyckades besegra via
teknisk knockout redan i första
ronden. Hans andra
professionella match blev mot
Trent Singleton. Även den
matchen vann Tyson via teknisk
knockout i den första ronden.

Under Mike Tyson
boxningskarriär så har han vunnit
44 via TKO/KO. 



Sport skriven av Chelsea Zeraatkar

Jake Paul 

 Jake Joseph Paul är född 17
januari 1997 i Cleveland, Ohio.
Paul är en amerikansk
skådespelare, Youtuber och
boxare som fick sitt kändisskap
genom att lägga ut videos på den
nu borttagna appen Vine 2013.
Jake Paul har en lillebror Logan
Paul, mamma Pam Stepnick och
hans pappa Gregory Allan Paul.  

Jake Paul är en av världens
största youtube stjärnor som har
påbörjat sin boxningskarriär
2020. Totalt har Paul hafft sju
proffsmatcher i boxningsringen
och vunnit de första sex, varav
fyra på KO. I februari var det
Pauls första förlust när han föll
på poäng mot tungviktsmästaren
Tyson Furys lillebror Tommy
Fury. 

Matchen 

Matchen mellan Mike Tyson och
Jake Paul kommer att sändas live
den 20 juli, man kan kolla på
matchen på Netflix. Matchen
kommer att vara i Arlington,
Texas, USA. Det kommer att
vara nya 
Många ser fram emot att få se
Mike Tyson att få boxas, samt att
Jake Paul ska få boxas mot en 
 sådan icon. Missa inte att se årets
mest efterlängtade match, den 20
juli mellan Jake Paul och Mike
Tyson. regler som endast gäller
den här matchen, det kommer att
vara åtta ronder som ska varas i
två minuter per rond, båda
kommer att ha 16-ounce
boxningshandskar som är större
än de vanliga 10-ounce
boxningshandskarna som man 

 har i professionella
boxningsmatcher. Jake Paul och
Mike Tyson kommer endast att
kunna vinna matchen knockout
(KO). 

Mike Tyson kommer att behöva
göra flera olika läkartester som
elektroencefalografi samt
elektrokardiografi, man gör det
för att kolla hans hjärna samt
hjärta så att han inte kommer att
bli hårt skadad. Man gör detta
läkartester på boxare som är över
36 år. 
Det kommer inte att finnas några
domare som kommer att döma
rond för rond och därför kan de
enbart vinna matchen via en
knockout. 
 



Torsdagen den 2 maj anordnade
Maria Elementar en idrottsdag för
lågstadiet. Vädret var perfekt med
15 grader och solsken. Vi begav
oss till Zinkensdamm IP för att
möta lågstadieeleverna och delta i
deras idrottsdag. Enligt tradition
är det eleverna i årskurs 9 som
ansvarar för att leda idrottsdagen
varje termin. Magister Richard,
som är skolans idrottslärare,
förklarar att syftet med detta är
att ge alla elever möjlighet att
utveckla sina förmågor inom
planering samt förbättra sina
betyg i idrott.

Under dagen fick vi chansen att
intervjua Magister Richard,
eleverna i årskurs 9 samt några
lågstadieelever. Det var kul att se
hur alla elever var djupt
engagerade i de olika
aktiviteterna som var planerade.
Över hela Zinkensdamm kände
man av energin och glädjen i
luften. De yngre eleverna visade
upp sin styrka och uthållighet i
de olika tävlingarna som Fotboll
och längdhopp, medan de äldre
eleverna i åk 9 visade på stort
ledarskap och var bra pepp för
de yngre barnen.

Magister Richard berättar att
idrottsdagen är viktig eftersom 

eleverna får möjlighet att vara
ute i solen och röra på sig mer än
vad de har möjlighet till under
sina raster. Eleverna får även
möjlighet att vistas i andra
miljöer än i klassrummen.
Dessutom ger dagen en chans att
observera hur både de yngre
eleverna och niorna presterar.
Richard tillägger att han hjälper
till med att ordna idrottsmaterial
och plats för att underlätta
planeringen.

Slutligen verkar idrottsdagen
vara mycket populär bland
lågstadieeleverna. De uttrycker
att det är roligt att få leka med
sina kamrater hela dagen och att
slippa alla lektioner. De tycker
också att det är lite roligare när
eleverna får hålla i dagen istället
för lärarna. Barnen önskar
dessutom fler tävlingsinriktade
lekar, vilket vi i årskurs 8
definitivt ska tänka på inför
nästa år.

I slutet av dagen fick vi också  

intervjua niorna och ställa några
frågor om hur de tänkte när de
gjorde grupper, planerade lekar
och om de tyckte det var svårt
eller kul. Niorna svarade att de
tyckte det var lätt att anordna
alla lekar, men att det var svårare
att hålla i dem. När vi frågade
hur de tänkte när de gjorde
grupper, svarade de att de
mestadels lyssnade på barnen och
lät dem önska kamrater i sina
grupper. De sa även att det inte
var helt felfria grupper så de
behövde byta grupp på några
elever för att de blev för ojämna
grupper.

Idrottsdagen avslutades med
glada miner och trötta, men
nöjda, elever. Det var tydligt att
både låg- och högstadieeleverna
hade haft en dag fylld med roliga
aktiviteter och samarbete. Vi ser
fram emot att planera nästa års
idrottsdag med nya idéer och
förhoppningsvis ännu fler
tävlingsinriktade lekar, precis
som lågstadieleverna önskat.

Sport skriven av August Sannefors,
Vilmer appeltofft



Europa Mästerskapets
kvalifikationsturnering, allmänt
känd som EM-kvalet, är en
spännande och intensiv period där
nationer från hela Europa kämpar
för en plats i den prestigefyllda
EM-turneringen. Kvalet är inte
bara en test av varje lags
färdigheter och taktiska förmåga,
utan också en arena där nationell
stolthet och sportanda blomstrar.

Från etablerade fotbollsnationer
som Tyskland och Spanien till
mindre kända lag som hoppas på
en underdog framgång, är varje
match fylld av dramatik och
betydelse. Fansen följer
passionerat sina lag genom
kvalets upp- och nedgångar, med
hopp om att se sitt landslag
kvalificera sig till en av de största
fotbollsturneringarna i världen.

EM 2024 kommer att hållas i
Tyskland, från den 14 juni till
den 14 juli. Tyskland, som
tidigare varit värd för EM 1988
och VM 2006, är väl förberett för
att hantera denna stora
internationella fotbollsturnering.
Matcher kommer att spelas i tio
olika städer runt om i landet,
inklusive Berlin, München,
Dortmund, Stuttgart, Hamburg,
Leipzig, Frankfurt, 

Gelsenkirchen, Köln och
Düsseldorf. Turneringen inleds
med en match mellan Tyskland
och Skottland den 14 juni, vilket
markerar början på en månad av
intensiv fotbollsfest.

För att säkerställa rättvisan i
turneringen används en rad
tiebreaker-kriterier om två eller
flera lag hamnar på samma
poäng. Dessa inkluderar
målskillnad, antal gjorda mål,
inbördes möten, fair play-poäng
(baserat på gula och röda kort),
UEFA ranking för kvalspel och,
som sista utväg, lottdragning.

Sverige har misslyckats att
kvalificera sig för EM 2024, efter
att ha hamnat bakom Belgien
och Österrike i kvalet. Detta
innebär att Sverige för första
gången på 28 år missar slutspelet,
vilket har lett till stor besvikelse
bland svenska fotbollsfans. Trots
avsaknaden av Sverige i
turneringen kommer många
svenskar att följa mästerskapet
med stort intresse.

Under EM 2024 kommer
Stockholm att präglas av en
festlig atmosfär med en mängd
aktiviteter och evenemang för att
fira fotbollsfesten. Många barer 

och restauranger kommer att
utöka sina öppettider och
erbjuda speciella kampanjer.
Sportbarer som O'Learys och
Retro kommer att visa alla
matcher på stora skärmar och
locka många fans. På platser som
Medborgarplatsen och
Kungsträdgården kommer stora
skärmar att sättas upp där folk
kan samlas för att titta på
matcherna utomhus. 

Tillfälliga barer och matstånd
kommer att bidra till den livliga
stämningen. Restauranger och
barer kommer att ha temakvällar
med mat och dryck inspirerade
av de deltagande länderna, som
italiensk pasta under Italiens
matcher och tysk bratwurst när
Tyskland spelar. För att hantera
den ökade mängden människor
kommer kollektivtrafiken att ha
extra turer, särskilt på kvällarna.

FIFA har under åren varit
involverat i flera
korruptionsskandaler som har
skadat organisationens rykte. År
2015 arresterades flera högt
uppsatta tjänstemän för att ha
tagit emot mutor i utbyte mot att
påverka val av värdländer och
fördelningen av media- och
marknadsföringsrättigheter. 

Sport



Qatar har fått omfattande kritik
för sina arbetsförhållanden för
migrantarbetare som bygger VM-
infrastrukturen, där farliga
arbetsförhållanden, dåliga
boendeförhållanden och låga
löner har lett till internationella
protester. 

Beslutet att ge VM till Ryssland
2018 och Qatar 2022 har varit
mycket kontroversiella med
anklagelser om korruption och
oro kring mänskliga rättigheter.
FIFA har även kritiserats för 

ojämlikhet mellan herr- och
damfotboll, med brist på resurser
och prispengar till damfotbollen
trots dess ökande popularitet.

Rasism inom fotbollen är ett
annat allvarligt problem där
FIFA har kritiserats för att inte
göra tillräckligt för att bekämpa
det. Införandet av VAR (Video
Assistant Referee) har skapat
delade åsikter; vissa anser att det
minskar domar fel och ökar
rättvisan, medan andra tycker att
det stör spelets flöde och skapar 

nya bedömningsproblem.

EM 2024 i Tyskland lovar att bli
en spektakulär turnering med
intensiv fotboll och en festlig
atmosfär både på plats och i
länder som följer turneringen
noggrant, inklusive Sverige.
Trots Sveriges frånvaro i
slutspelet kommer städer som
Stockholm att pulsera av liv och
energi under denna europeiska
fotbollsfest.

Sport skriven av Dante Fleichanderl och
Aleksander Karnei



På vattenytan med läppar blåa
flyter en gravid kvinna. Fallet från
bron hade dödat henne.
Vetenskapsmannen Dr Godwin
Baxter hittar kroppen och
bestämmer sig för att släpa
tillbaka den till hans laboratorium.
I laboratoriets mörker byter han ut
kvinnans hjärna mot fostrets
hjärna och med hjälp av
elektricitet väcker kvinnan till liv.
Han döper sin skapelse till Bella
Baxter.

 Poor Things är en film från 2023,
inspirerad av Mary Shelleys
Frankenstein och novellen Poor
Things 1992 av Alasdair Grey.
Det är särskilt intressant för oss i
årskurs åtta på skolan som har
arbetat med den skönlitterära
epoken romantiken där
Frankenstein är en av de mycket
populära verken. Den har lagt
grunden till den moderna
skräckromantiska genren.
Frankenstein skiljer sig från Poor
Things då skapelsen vill hämnas
på sin skapare. Så här säger
skådespelaren till Dr Godwin
Baxter, “Unlike the Frankenstein
story where the doctor is horrified
by what he has created, Dr Baxter
falls in love with his creation and
he is scared to let her go out in the
world”. 

Bella Baxters hjärna och sinne
utvecklas och Dr Godwin Baxter
dokumenterar hennes framsteg.
För varje dag blir Bella mer och
mer intresserad av världen
utanför. Hon ger sig av med en
man vid namn Duncan
Wedderburn för att utforska
världen. På sin resa jobbar hon på
en bordell, upptäcker världens
orättvisor och växer upp till en
fullvuxen kvinna. Jag gillade
detaljerna hur man får se Bellas
utveckling. I början av filmen har
Bella inte än lärt sig att gå och
pratar otydligt. Med tiden
upprättar hon sin gång och pratar
välformulerat i hela meningar. 

Det här är en otroligt välarbetad
film. Projektet har pågått i 15 år.  

Poor Things har fått enastående
recensioner men även sämre
recensioner då flera har kritiserat
den för att påstå sig vara
feministisk. 
Jag skulle inte säga att Poor
Things är feministisk. Det känns
som att den har fått den titeln
bara för att huvudkaraktären är
en kvinna. Dessutom får jag
intrycket att den romantiserar
prostution och får det att verka
som “female empowerment". Det
som skrämmer mig är att det
egentligen är ett barn som utför
det arbetet.

Jag tycker ändå att Poor Things
var en bra film. Den har massvis
av underliggande teman och
genomtänkta historiska 

Kultur

Maria Elementarskola

skriven av Lova Lindstedt



kopplingar. Filmen har vunnit fyra
Oscarspriser för bästa kvinnliga roll, smink
och hårstyling, kostymdesign och scenografi.
Den har en spännande och ofattbart udda
handling. Jag har då åtminstone inte stött på
detta filmkoncept tidigare. Det som jag gillar
med den här filmen är just karaktären Bella
Baxter. Eftersom hon växte upp utanför det
övriga samhället, saknar hon normer. Barn är
inte lika medvetna som vuxna om andras och
samhällets förväntningar och därför kan de
agera friare. Bella är ett barn till sinnet i en
vuxen kropp. Det kan lätt leda till att hon blir
utnyttjad. Men hon gör precis vad hon vill och
låter inte andra kontrollera henne.

Kultur skriven av Lova Lindstedt



När sommaren kommer läser
människor fler böcker. Mer än
hälften läser pappersböcker men
både e-böcker och ljudböcker blir
alltmer populära. En av de
populäraste genrerna är deckare,
och Sverige är ledande inom
genren.

Under 1800-talet kom de första
deckarna och sedan dess har de
alltid varit populära. I Sverige
blev deckare populära under 40-
talet tack vare Stieg Trenter,
Maria Lang, Vic Sunesson och
H.-K Rönblom. Tillsammans
räknas de som “De fyra stora”.
Efter Beck-seriens succé av
Sjöwall och Wahlöö under 60-
talet spreds svenska deckare
internationellt. Idag är Sverige så
känt inom deckarvärlden att det
skapats en subgenre kallad
Swedish Crime Fiction, som har
flera namn. Den kallas också
Scandicrime och Nordic Noir. 

Det verkliga genombrottet för
deckargenren var år 1841 med
novellen The murders in the Rue
Morgue. Edgar Allan Poe
skapade detektiven Auguste
Dupin, som blev prototypen för
de senare detektiverna. I Sverige
var det Henning Mankell, som
skrev Wallander-serien. Han
gjorde deckare populärt igen i 

Sverige. Därför kallas han för
“De skandinaviska deckarnas
andre far”. 2010 var tre svenska
deckarförfattare i topp tio i en
lista över Europas mest sålda
böcker.

oväntad succé. Åren efter skrev
han två till innan han 2007 avled.
2015 skrev David Lagercrantz
ytterligare tre böcker i serien, och
i slutet av 2022 släpptes den
sjunde delen av Karin Smirnoff.
Serien har sålt över 120 miljoner
exemplar. John Ajvide Lindqvist
skulle ta över och skriva den
sjunde delen av milleniumserien
efter att David Lagercrantz skrev
de tre föregående. Han hade en
stor del av manuset och idéer när
förlagsredaktören kom och bad
“Det är en jättebra roman, men
skulle den kunna ha en annan
handling?”. Efter det bröts
kontraktet, men han fortsatte att
skriva på den. Samtidigt som
Karin Smirnoff, som fick
uppdraget efter honom, släppte
sin bok släppte han Skriften i
vattnet.

En annan subgenre är
pusseldeckaren, som kom under
1920-talet och Agatha Christie är
en av de största författarna inom
genren. Hon har skrivit över 50
böcker som är översatta i över 
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100 språk. Idag har hon sålt över
2 miljarder exemplar och är
världens mest sålda författare.
Pusseldeckaren var som störst
under 20 och 30-talet fram till
andra världskriget. Nästan 100 år
senare börjar pusseldeckarna bli
populära igen. Under de senaste
åren har tunga och mörka
krimromaner varit det mest
populära, men nu behöver man
något snällare och ljusare. 

Svenska deckare är populära
eftersom de hela tiden förändras
och moderniseras. Många har
tänkt på Sverige och hela Norden
som ett “drömställe” utan
problem, men de svenska deckarna
är ofta mörka med mycket våld
och grova skämt. De visar den
mörkare sidan av Sverige som
många glömmer i den svenska
sommartanken och de magiska
vintrarna.

Kultur skriven av Elsa Granström



Den nyskrivna pjäsen av Sara
Stridsberg En grav för två är en
förskjutning av Sofokles pjäs
Oidipus i Kolonos. I både Sofokles
och i Stridsbergs pjäs följer
Antigone sin landsförvisade och
blinda far på jakt efter en
tillflyktsplats. Hos Stridsberg har
större fokus lagts på Antigones
tålamod till Oidipus i hans jakt på
deras gemensamma grav.

Två personer sitter och blickar ut
genom varsitt fönster. Jag noterar
det ovanliga med riktiga fönster
som vetter ut mot verkligheten på
en teater. Zofi Lagermans lutande
scen lyser rosa som ett landskap
vid solnedgång. Landskapet
smälter samman med Ellie
Lagermans genomtänkta rekvisita
som diskret får landskapets rosa
skräp att även se ut som ett
övergivet slagfält. 

 I uppsättningen verkar regissören
Natalie Ringler velat förstärka
samtida kopplingar: Johan
Rabeus Oidipus ser ut som en
pensionerad gangster på spa. Han
släpar runt på sin dramaten och
växlar mellan publikfrieri och
stark självömkan. Antigone,
spelad av Lina Engberg, lyckas
vara tuff, cool och ytterst
tålmodig i relation till sin fars
självupptagenhet. Men det är 

tydligt att hon längtar efter att få
börja sitt eget unga vuxenliv.
Kanske är det därför rollen spelas
av en kvinna i medelåldern, för
att visa hur åldrad hon känner sig
i sin fars sällskap. 

Ringler förstärker samtida frågor
ytterligare i pjäsen: kören som i
Sofokles pjäs består av äldre män
har i Ringlers uppsättning blivit
jultomtar på ett överfullt
ålderdomshem. Det är Maja
Rung som orkestrar dem genom
en sydd kroppsdräkt, där varje
tomte har en egen ficka.
Rung spelar även en gränsvakt,
en kung Kreon i rap-stil och en
orakelterapeut tillgänglig 24/7.

För egen del kan jag känna att

För egen del kan jag känna att
komiken tar över det allvarliga
och viktiga ämnena om plikt,
längtan och skuld. Men det ger
också mycket utrymme till
skådespelare och övriga teamet.
Tobias Hallgrens ljus hamnar
exempelvis i en lekfull koreografi
med Oidipus publika fåfänga. 

Slutscenen hör till min favorit. Då
tar Antigone tag i Oidipus
dramaten och traskar ut genom
nödutgången. Publiken ser henne
raskt skynda förbi utanför
fönstret. Hennes plikt gentemot
sin narcissistiske far är utförd och
nu beger hon sig hem mot nästa
solidariska plikt. Resten av
berättelsen går att följa i Sofokles
Antigone.

Kultur
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skriven av Ingrid Kihl 



Oppenheimer är en film om
livet om J. Robert Oppenheimer
under andra världskriget som
följer hur han blir en stor
forskare som får mycket
kontakter som han senare
använder till Manhattan
projektet där de skapar
atombomben. Den handlar
också om en rättegång av
Oppenheimer där han är
anklagad för att ha varit en del
av det kommunistiska partiet.

Percy Jackson och Olympierna
är en serie som följer
handlingarna från Rick
Riordans bok Percy Jackson,
Född till hjälte. Serien handlar
om den 12 - årige Perseus
(Percy) Jackson som får reda på
att han är en halvgud och blir
förd till halvblodslägret ett läger
som är till för att träna och
skydda halvblod från alla faror
som en halvgud kan utsättas
för, han blir anklagad för att ha
tagit Zeus vapen åskviggen, och
eftersom de tror att Percy har
tagit den måste han ut på en
resa för att hitta den skyldige
och lämna tillbaka åskviggen
till Zeus.

Herr talman är en satirserie om
svensk politik, som handlar om
olika saker som de svenska
politikerna gör. Den senaste
säsongen handlar om EU - valet
och vad politikerna gör innan valet.

Kultur

Maria Elementarskola

skriven av Frank Rosén 
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Hedda Wikström-Roslund

Om du är ungdom i Stockholm
under sommaren och letar efter
gratis saker att göra så är det här
för dig.

Alla som är födda mellan 2006-
2012 så får du gratis lov biljett
och med den biljetten kan du ta
dig över hela Stockholm och ta
del av många roliga gratis grejer.
Här är några av dem:

Konst & Kultur & Stand-up:

För dig som är mellan 10-13 år så
erbjuder Kulturhuset
Stadsteatern ett konstkollo
mellan den 13-15 juni. Där
kommer man utforska
skulptur,konst, film och
performance med tema i fred. De
erbjuder även lunch.

Park Teatrarna runt om i
Stockholm erbjuder massa olika
teatrar med gratis inträde. Där
kommer det bland annat spelas
musikalen Gustav Vasa- the
musical som är en rap musikal.  

Den mycket kända och roliga
stand up-komikern Ahmed
Berhan kommer ha stand up i
Vitabergsparken den 9 augusti
19.00. Hela showen är cirka 70
minuter lång.

Det kända akrobatparet Zinzi &
Evertjan kommer ha en show med
massa coola tricks och de
kommer visa deras otroliga
förmågor. 25 juni klockan 16.00
och klockan 17.00 på Lagaplan,
Bagarmossen. 

Den kände skådespelaren och
komikern William Spetz och
skådespelaren Sven Björklund
kommer framträda en
dramatiserad läsning av Hjälp
mig inte. 14-14 augusti klockan
19.00. 

I år är det utebio i
Rålandshovsparken den 26 juli.
Det är inte bestämt ännu om
vilka filmer, men det börjar prick
18 och pågår till 00.30. Det
kommer även finnas biokiosker
och foodtrucks.

Konserter: 

Stockholm har många artister
som kommer med sin turné till
Stockholm under sommaren och
hösten. Men biljetter kan vara
ganska dyra så här kommer
gratiskonserter som är minst lika
bra. 

En av de största gratis grejerna
som hände i Stockholm under
sommaren är Kulturfestivalen i 

Stockholm. I år kommer bland
annat Tjuvjakt, Peg Parnevik och
Norlie och KKV att uppträda och
det är fritt inträde. Allt detta sker
mellan den 14-18 augusti och har
fri entré. 

Rix FMs festivalen kommer till
Stockholm den 14 augusti och då
får man chansen att lyssna på sina
favoritartister men även träffa
dem helt gratis. Rix FM har ännu
inte avslöjat vilka artister som
kommer spela på festivalen men
tidigare år har Marcus och
Martinus, Miriam Bryant och
Olivia Lobato spelat. 

På Medborgarplatsen kommer
Punkt biblioteket att ha en
musikfestival som “Vilda torget”
där massa artister i olika genrer
kommer att spela. 14 juni klockan
14.00-20.00. 

Badplatser:

Stockholm är en stad med mycket
vatten och det gör att det finns en
del väldigt bra badplatser i stan.
Till exempel: 

Tantolunden. En av de mer
populära badplatserna i
Stockholm eftersom det har ett
hopptorn och en klättervägg. I
området vid stranden finns även 
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food trucks och minigolfbanor,
men även en volleybollplan och
en lekpark några hundra meter
bort. 

Gömman i Stuvsta. Inte ett lika
populärt ställe men inte för att
det inte är en härlig badplats utan 

att inte så många vet om den. Det
finns fina släta klippor och klart
vatten, den omringas även av
härliga granar och träd. 

Liljeholmskajen. En härlig
badplats i Liljeholmen med en
brygga som går långt ut på 

mälaren. längst ut på bryggan
finns en stor plattform där man
kan sola och bada. Om du gillar
vågor är detta definitivt något för
dig för att många jetskis och
båtar åker förbi och skapar
härliga vågor. 



Maria Elementarskola

Kultur Av Simon Mendel 9b

Under den senaste tiden har jag
tillbringat många timmar framför
Djurfarmen, en bok som med
inspiration av historia visar hur
makten till och med på en liten
bondgård kan få oerhörda
konsekvenser för befolkningen.
Jag tycker att George Orwell gör
ett riktigt bra jobb av att visa hur
akter av frihet ofta kan få
bakslag, genom att hängiva till
riktiga händelser i historien, som
den ryska revolutionen. 

Djurfarmen handlar om en
bondgård i England, som efter ett
tal av grisen Gamla Majoren får
djuren att göra revolution mot
ägaren av gården, Mr Jones, likt
folket i Ryssland år 1917.
Revolten gör djuren hoppfulla
om en bättre tid, då farmen nu
inte drevs av en envåldig härskare
utan av hela befolkningen istället,
där alla djur har olika jobb.
Hästarna Clover och Boxer står
för det mesta av arbetet på
gården, medan de saliga grisarna
står för strukturen av arbetet på
gården och för att uppehålla de
traditioner som kommit med den
nya idelogin, animalismen då de
anses som de klokaste och
klyftigaste bland djuren. En stor
vändpunkt i boken är när
Napoleon, en ung gris med stark
vilja, jagar bort konkurrenten
Snöbollen från gården för att
själv ta över makten. Hans nya
maktskifte tar sig i uttryck då han
mer och mer börjar ändra
reglerna åt grisarnas egen
vinning. Med tiden försämras
djurens arbetesförhållningar tills
de i princip arbetar som slavar,
medan svinens liv mer och mer
liknar det liv Mr. Jones hade när
han hade makten över gården.
Djuren märker förstrött detta när
de i slutet inte kan se skillnad på
människa och gris. 

Händelserna i boken liknar starkt
de under den ryska revolutionen,
då den dåvarande makten ersattes
av en ny makt med ännu värre
levnadsförhållanden än innan.
Man kan speciellt se detta i
Napoleons utveckling, då han av
makten förändras från en gris
med stark vilja för djurens egen
rätt till en människoliknande
överviktig varelse som endast
roar sig och inte arbetar. Hans
makt visas framförallt i han och
hans förmedlare Skrikhals
manipulering av djuren, då de
vinklar och förändrar historien
för att själva säkra sin plats i
farmen. Ett exempel på detta är
svinens behandling av Snöbollen,
då de får honom snabbt att
framstå som en fiende mot gården
efter hans bannlysning, och med
detta får djuren emot Snöbollen
och på så sätt alla som
ifrågasätter Napoleons makt.
Detta gör att alla som Napoleon
senare avrättar av paranoia för
sin egen makt enkelt kan anses
som onda där Napoleon "gjorde
det rätta för att skydda djuren
från Snöbollen". Denna
manipulering ska nog likna den
propaganda som den ryska staten
spred till den ryska befolkningen
och de mord Stalin sedan utförde
på de 42 miljoner som han ansåg
försökte stå emot honom. 
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Djurfarmen tycker jag visar på ett
väldigt bra sätt hur makt inte kan
försvinna, endast tas över eller
erhållas, då Mr. Jones makt förs
över till svinen istället till över
hela befolkningen. Detta kan
också omkastas, då de
underlägsna djuren fortsätter att
vara underlägsna efter
revolutionen, då de inte inser
vilket typ av maktspel grisarna
håller på med i bakgrunden.
Detta kan kopplas enda till den
franska revolutionen, då folkets
okunnighet till makt skapade en
flera års lång massaker som ledde
till att några få män fick makten i
slutet, och inte hela befolkningen,
som de så hade hoppats på. 

Jag tror att George Orwell skrev
boken för att visa hur makt enkelt
kan användas på fel sätt, och att
upplysa befolkningen om hur
revolutioner kan ett bakslag. Jag
tycker att Djurfarmen liknar
Fursten, av Nicholo Machiavelli,
som handlar om hur man kan bli
en hänsynslös maktmissbrukare,
då jag tycker att båda beskriver
hur man enkelt kan få makten
över ett samhälle, och då båda
var skrivna i en tid med mycket
maktmissbruk, Fursten under
senmedeltid och Djurfarmen efter
Andra världskriget. George
Orwells åsikter fyller också ut
boken anser jag, då hans hat mot
kommunismen gör Napoleon mer
hotfull och de okunniga djuren
mer förstående, då han hade ett
mer socialdemokratiskt tänkande. 

Djurfarmen är en stor klassiker,
och det håller jag mer än väl med
om. Jag skulle klassa den som ett
historiskt monument, som med
sin gamla språkstil binder boken
till tidigt 1900-tal. Förutom att
vara väldigt lärorik så tycker jag
också att den är spännande och
oförutsägbar. Dock så kan dess
referens till historien inte alltid
vara en fördel, då slutet inte är så
tillfredsställande, då djurens liv
aldrig förbättras utan endast
förbittras. Boken håller också inte
alltid samma tempo, då den
ibland kan vara väldigt snabb,
men ibland lite långsammare.
Därför så skulle jag ge denna bok
en 9/10, oerhört bra, men inte
perfekt. 
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Boken Huckleberry Finns
Äventyr handlar om en pojke som
heter Huckleberry Finn, även
kallad Huck. Han bor i 1840-
talets Missouri i USA, en tid där
slaveri fortfarande är tillåtet och
folk lever fattigt. 

  Pojken Huckleberry hade varit
ute på äventyr med sin bästa vän
Tom Sawyer, men de bor numera
hos varsin vuxen. Detta tycker
Huck dock inte om då enligt
honom så håller änkan Douglas,
hans förmyndare, honom
instängd och tvingar honom följa
orimliga regler. När Huckleberrys
försvunna och alkoholiserade
pappa återvänder till staden där
de bor tvingas Huck bo hos
honom i en gammal stuga i
skogen istället. Pappan slår
honom, stjäl hans pengar och
nästan dödar honom, vilket
tillslut får Huckleberry att smida
fram en flyktplan. Planen lyckas
och får alla i staden tro att han är
död på köpet. 

  När Huckleberry lever på en ö i
Mississippifloden träffar han
dock på en oväntat bekant.
Slaven Jim hade nämligen också
flytt för att försöka bli en fri man.
När de inser att de inte har några
andra förutom sig själva
bestämmer de sig för att fly ihop. 

Tillsammans skaffar de sig en
flotte och ger sig ut på den breda
Mississippin, med kurs mot
nordstaterna. Vad som väntade
dem var ett storslaget äventyr där
de får möta människor från alla
möjliga ställen och bakgrunder,
och uppleva farliga situationer
som kräver ren skicklighet för att
ta sig ur, allt för frihetens skull.

  De två karaktärer som man får
talas mest om under bokens gång
är Huckleberry Finn och Jim. I
början av boken är Huckleberry
en pojke som längtar efter
friheten att göra vad han vill och
livet fritt de vuxnas begär. När
han och Jim flyr så får han den
frihet han så länge längtat efter,
och trots faran som friheten också
fört med sig ångrar han aldrig sitt
beslut, vilket visar hur
målmedveten han är. Men en av
de största problemen han möter
under bokens gång är skulden
han känner när han hjälper Jim.
Eftersom att Jim var en slav
tillhör han en annan person, och
vid den tiden kunde man bli sedd
som en simpel tjuv och förrädare
av sin stad om man hjälpte en slav
att fly. Därför kunde Huck ibland
få tvångstankar om att få Jim bli
tillfångatagen, för att inte vara
"en dålig människa". Men genom
att använda sitt förnuft kom han 

fram till att det han gjorde ändå
var rätt, och att Jim var en så bra
kompis att det var värt att få en
livstids utstötning om Jim kunde
bli en fri man. 

  Jim, däremot, utvecklas mycket
som karaktär. I början av boken
känner han inte till något annat
liv än slaveriets. Men när han flyr
med Huck så får han för första
gången känna på friheten,
kommer allt närmare den ju
längre boken går, och får på
slutet äntligen höra att han är
fullkomligen en fri man. Hans liv
förändras helt under bokens gång
och får samtidigt lära känna den
bästa kompis han någonsin haft
under sitt hela liv, nämligen
Huckleberry.

  Boken använder ett språk som
många kan uppfatta som väldigt
gammalt. Ord som "adertonde"
och "kanaljer" dyker ibland upp,
men framförallt är det sättet de
pratar som fångar läsarens
uppmärksamhet. Ofta kan
språket till och med vara rent av
olämpligt, då vid nästan varje
samtal som handlar om någon
som är mörkhyad använder man
substantivet "neger", och
mörkhyade beskrivs även ibland
som smått underlägsna och
okunnigare än den vita 
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Huckleberry. Själv tänker jag att
man måste komma ihåg att boken
är skriven för snart 150 år sedan,
och man därför inte kan sätta en
modern standard på boken.
Därför anser jag inte boken som
rasistisk, utan snarare bara
kontroversiell. 

  Det självklara temat i boken är
frihet, och förekommer i många
olika former i boken.
Huckleberry får friheten från de
vuxna, och har även friheten från
de ansvar vuxna. Jim får för
första gången friheten att tycka
vad han vill, göra vad han och
säga vad han vill. Men
framförallt har båda två friheten
som den vilda Mississippifloden
erbjuder, där ingen behöver
förhålla sig till civilisationens
normer, regler, och lagar. Men ett
annat viktigt tema i boken är
vänskap, närmare sagt vänskapen
mellan Huck och Jim. Boken
visar att vänskapen kan skapas
var som helst, hur osannolik den
må än vara. Trots att Huck, en vit
pojke som gärna utför rackartyg,
och Jim, en förslavad och
mörkhyad gammal man som tror
på skrock, är väldigt olika blev
deras vänskap stark och förblev
stark genom hela boken. Därmed
visar boken hur långt vänskapen
kan ta två personer.

  Boken, tycker jag, har en unik
uppbyggnad. Det finns en klar
berättelse i den första halvan av
boken, men när
huvudkaraktärerna stöter på
problem skapas en helt ny
berättelse. När
huvudkaraktärerna löser
problemen stöter de på nya, och
så småningom blir boken
uppdelad i en mängd mindre
berättelser som är till stora delar
oberoende av varandra. Tillslut
glöms målet huvudkaraktärerna
hade i början av boken och
handlingen ligger istället i
problemen. Men trots detta
fungerar boken ändå, eftersom att
berättelserna är så välskrivna och
intressanta så att de håller läsaren
engagerad och intresserad. Vare
sig Mark Twain gjorde det här
med mening eller ej vet jag inte,
men är skickligt gjort av honom.

  Syftet med boken brukar
allmänt känd vara att motarbeta
rasism idéerna angående att
slaveriet bör vara tillåtet. Då
detta säkert må vara sant tror jag
att boken har ett till, mindre stolt
syfte, nämligen att skildra det
gamla USA. Många av
händelserna i boken är direkt
inspirerade från Mark Twains
egna barndom och utspelar sig i
de ställen där Mark Twain

 tillbringade sin tid när han var
liten. På grund av detta så tror jag
att syftet med den här boken är
att vara nostalgisk för de vuxna
som läser under industrialismen,
så att de ska kunna se tillbaka till
tiden där landet bestod av
sömniga småstäder och vild
natur. Därmed tycker jag att
faktumet att bokens syfte bara
handlar om slaveriet och rasism
är fel, utan att det enbart är en del
av det hela.

  Slutligen så tycker jag själv att
Huckleberry Finn är en fantastisk
bok på grund av dess unika
struktur, intressanta karaktärer,
spännande och komplicerade
situationer, fina handling och
vackra beskrivningar. Det var en
ära att få läsa en bok som många
anser gjort så mycket för
amerikansk litteratur och
ungdomslitteraturen. Därför
rekommenderar jag starkt folk att
läsa denna bok, inte bara för att
den lärande, utan även för att den
är väldigt bra.


